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Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 

 
JEGYZ KÖNYV 

 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzati Képvisel -testületének 2012. január 31. napján a Baki 
Körjegyz ség épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/a.) 1705 órai kezdéssel megtartott 
nyílt ülésér l. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
                             - Farkas Tamás Attila, alpolgármester – érkezett: 1750 órakor 
   - Balogh Elemér, települési képvisel  
  - Németh Dezs , települési képvisel  – érkezett: 1800 órakor 
                             - Tamás Béláné, települési képvisel  
                             - Toplak Tiborné, települési képvisel .                   
                                                                  
Tanácskozási joggal: Császár László,  körjegyz , 
   Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintéz , 
             Pál Tihamér T zoltó Egyesület parancsnok (1. napirend tárgyalásánál), 

           Török Krisztián T zoltó Egyesület Elnök (1. napirend tárgyalásánál).  
 
  
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. Külön köszönti Pál 
Tihamér  Urat  a  T zoltó  Egyesület  parancsnokát  és  Török  Krisztián  Urat,  a  T zoltó  
Egyesület Elnökét.  A polgármester megállapítja, hogy a képvisel -testület határozatképes, 
mivel a megválasztott 7 f  települési képvisel l 4 f  jelen van. Jegyz könyvvezetésre 
Császár László körjegyz t, jegyz könyv hitelesítésre Tamás Béláné és Balogh Elemér 
települési képvisel ket kéri fel, melyet a képvisel -testület egyhangúlag – 4 igen szavazattal 
– elfogadott.  A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a meghívóban kiküldöttek szerint 
történjen a napirendek tárgyalása. A javaslattal a testület egyetértve, az alábbi napirendet 
fogadja el:  
 

1.  Az Önkéntes T zoltó Egyesület beszámolója. 

 El adó: Török Krisztián elnök, Pál Tihamér parancsnok. 

2.  Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 

3.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseir l. 

4.  Az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének módosítása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
           Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ea. 
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5.      Zalaegerszeg és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységér l szóló 

   beszámoló. 

6. Beszámoló a Körjegyz ség 2011. évi tevékenységér l 

 El terjeszt : Császár László körjegyz . 

7. Az Önkormányzat 2012. évi ülésterve 

El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 

8.   Együttm ködési megállapodás felülvizsgálata a CKÖ-vel 
 El terjeszt : Császár László körjegyz . 

9. Kistérségi központi ügyelet 2012. évi finanszírozása 

El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 

10.     Egyebek. 

 
Napirendek tárgyalása: 

 
 

1.  Az Önkéntes T zoltó Egyesület beszámolója. 

 
Pál Tihamér, parancsnok:Az Egyesület vezet sége nagyon örült ennek a meghívásnak, így 
el tudják mondani, be tudnak számolni az el  évi munkáról és meg tudják beszélni azokat 
a sületlenségeket, téves információkat, amelyek az Egyesületr l keringenek a faluban.  
Az el  évi tevékenységr l: 

 Januárban a tagságból 8 f  Zalaszentivánon 40 órás tanfolyamon vett részt, a 
vizsgák letételével olyan végzettséget szereztek, mint a hivatásos t zoltók kezd  
vizsgája. Gyakorlati és elméleti kérdésekb l is számot kellett adni a vizsga során. 

 Január végén a baki Egyesület együttm ködési szerz dést írt alá a hivatásos 
zoltósággal. A szerz dés vonulási kötelezettséget nem ír el  számukra, de ha 

tudnak, mennek a riasztások alapján. Az Egyesület m ködési területe: Bak, 
Sárhida, Baktüttös. 

 Februárban csatlakoztak az SMS-es riasztási rendszerhez. T z esetén az általuk 
megadott mobilszámokra SMS-t kapnak, riasztásként. 

 A tavasz során konferencián vettek részt Zalaegerszegen és Balatonfüreden. 
 Májusban tartotta az Egyesület éves közgy lését és Flórián-napi köszöntésen 

vettek részt. 
 A május végén Balatongyörökön tartott vetélked n 13. helyezést ért el az 

Egyesület tagsága. 
 Július végén t zoltó temetésen és t zoltó napon vettek részt. 
 Az augusztus 20-i, Hévízen tartott versenyen 20-ak lettek. 
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 Szeptemberben eredményes pályázattal 300 eFt összeg  támogatást nyert el az 
Egyesület, amelyb l 190 eFt-ot a szertár felújítására, 110 eFt-ot pedig gyakorló 
ruhák beszerzésére fordítottak. 

 Október 1-jén a Teskándon rendezett országos vetélked n a nevez  73 csapat 
közül a 18. helyet szerezték meg, több hivatásos t zoltócsapatot is megel zve. 

A településen az Egyesülettel kapcsolatban jónéhány téves információ kering. Teljesen téves 
az a hír is, hogy a temetésre gázolaj hiányában nem jutottak el. Ennek oka egy m szaki hiba 
volt, melyek Kaptur Zoltán Úr támogatásával tudtak kijavítani. Elmondja, hogy a jelenleg 
még évenkénti m szaki vizsgára kötelezett t zoltó autó vizsgára való felkészítését, javítását 
az Egyesület tagsága a saját pénzéb l finanszírozza, önkormányzati támogatást csak a vizsga 
konkrét költségére vesznek igénybe. 
Azt  is  hallotta,  hogy  felmerült,  el  kellene  adni  a  t zoltó  autót.  Ezt  az  autót  lakossági  
támogatással és pályázati forrásból vásárolták, egy, a katasztrófavédelemnél is bejegyzett 
autóról van szó. Szerinte ez eladás nagyon hibás döntés lenne. 
A 2011. évben nem kellett az autót megtankolni, bár elég sok rendezvényen vettek részt 
vele, még a 2010. évben vásárolt üzemanyagot használták fel. Kéri, amennyiben lehet sége 
van rá az Önkormányzatnak, a 2011. év végén vásárolt 42.200,- Ft érték  gázolajra a 2011. 
évi támogatási összegen felül biztosítson fedezetet az Önkormányzat. 
A szertáron az Egyesület tagsága nagyon sokat dolgozott, szeretnének a használatról írásbeli 
megállapodást kötni az Önkormányzattal, hogy szavatolni tudják számukra a helyiség 
hosszú távú használatát. A faluban elhangzott, hogy a tagság az Önkormányzati 
támogatásból mulatozik. Err l szó sincs, minden forinttal el tudnak számolni. Amikor a 
szlovén testvér egyesületet meghívták, a tagság által összeadott pénzb l finanszírozták a 
vendéglátást. 
A zalaegerszegi hivatásos t zoltók pozitívan, segít en állnak a munkájukhoz. Sisakot, 
csizmát adtak az elmúlt évben, ígértek egyéb eszközöket is. Szerinte egyértelm en öregbítik 
Bak hírnevét szerte az országban mindazokon a rendezvényeken, ahol az Egyesület tagjai 
részt vesznek. Kéri a testület további támogatását. 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : Támogatja és javasolja az Egyesület részére az 
üzemanyag támogatás biztosítását. 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : Megkérdezi, lenne-e lehet ség arra, hogy a baki 

zoltó Egyesület a gyereknapon bemutatót tartson, részt vegyen a vetélked n? 
 
Pál Tihamér, parancsnok: Nem látja ennek akadályát, nagyon szívesen részt vesznek a 
rendezvényen. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Tudni kell, hogy a T zoltó Egyesület a legrégebbi 
Egyesület  a  faluban.  Változik  a  világ,  régen  megjelenítette  a  falut  a  t zoltó  bál,  a  t zoltó  
felvonulás. Az autót valóban lakossági gy jtéssel és külföldi anyagi támogatással sikerült 
megvásárolni a ’90-es évek közepén. Érték ez az autó, nem szabad azt eladni. Igaz, hogy az 
Önkormányzatnak egyre kevesebb az egyesületek támogatására fordítható anyagi forrása, 
ezért minden egyesületnek a lehet ségeihez képes saját bevételt is kell szereznie támogatók 
vagy pályázati úton, de a testület továbbra is támogatni fogja az Egyesületet. Tény, hogy az 
Egyesületet illet en keringenek a településen fals információk, de ezeket nem feltétlenül a 
rossz szándék, hanem az információhiány táplálja. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester javaslatával egyetértve a Képvisel -testület egybehangzó 4 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi határozatot hozta: 
 
 

1/2012. képvisel -testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete a Baki Önkéntes 

zoltó Egyesület munkájáról, m ködésér l szóló beszámolót 
elfogadja, egyidej leg jóváhagyja a T zoltó Egyesület részére 
42.200,- Ft összeg , 2011. évi gázolajszámla kiegyenlítését a 2012. 
évi költségvetése terhére. 
A képvisel -testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határid : haladéktalanul. 
Felel s: Molnár Károly polgármester 

 
 
2.  Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 
3.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseir l. 

 
Molnár Károly, polgármester: jelen jegyz könyv 1. számú melléklete szerint ismerteti a 
lejárt határidej  határozatokról, a 2. számú melléklete szerint az átruházott hatáskörben 
hozott intézkedésekr l szóló tájékoztatást. 
 
Császár László, körjegyz : elmondja, hogy az elmúlt héten folytatta le ellen rzését a 
Mez gazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal az IKSZT beruházás elszámolása tárgyában. Az 
ellen rzési jelent sebb hibát, hiányosságot nem állapított meg, így megérkezett a 3. 
kifizetési kérelemben feltüntetett igény, illetve a visszatartott összeg is. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : A pellet tüzel anyag értékesítéssel kapcsolatban 
történt el relépés? 
 
Molnár Károly, polgármester Sajnos Nyugat-Európában nincs elég hideg, ezért a 
felhalmozott készletek a gyártóknál nem fogytak ki. Ezek megtörténte után lehet beszélni az 
értékesítésr l. Próbaégetés után kerül majd megállapításra a konkrét eladási ár. 
 

1750 órakor megérkezett Farkas Tamás Attila alpolgármester, így a testület 5 f vel 
folytatta munkáját. 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester javaslatával egyetértve a Képvisel -testület egybehangzó 4 igen szavazattal 
ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 
 

2/2012. képvisel -testületi határozat: 
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Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete testülete a lejárt 
határidej  határozatokról, a két ülés közötti munkáról és a 
polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseir l szóló 
polgármesteri beszámolót elfogadta. 

 
4.  Az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének módosítása. 
 El terjeszt : Molnár Károly polgármester, 
           Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ea. 
 
Molnár Károly, polgármester: jelen jegyz könyv 3. számú melléklete szerint kiküldésre 
került az el terjesztés. Kéri a hozzászólásokat. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A 4. számú melléklet szerinti táblázat alapján 1 

vel n tt a létszám ez kit takar? Kik vannak az önkormányzatnál foglalkoztatva? 
 

1800 órakor megérkezett Németh Dezs  települési képvisel , így a testület 6 f vel 
folytatta munkáját. 

 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: A TÁMOP keretb l foglalkoztatott 1 f  gyakornok a 
Körjegyz ség állományában. A foglalkoztatott 1 év id tartamra került alkalmazásra, f  
feladata az idei évben nyugdíjba vonuló köztisztvisel  feladatainak átvétele, illetve a 
sárhidai ügyfélszolgálati feladatok ellátása. 70%-os támogatási intenzitást biztosít a 
Munkaügyi Központ a foglalkoztatásra. 
Az Önkormányzatnál közalkalmazottként dolgozik a véd , az IKSZT munkatárs és a 
gépkocsi vezet . 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : Mikor vonul nyugdíjba az érintett köztisztvisel ? 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Hogy van mód arra, hogy felvegyünk el re valakit 
a helyére? Intézményükben akkor lehet felvenni valakit, ha már ténylegesen elment és a 
megüresedett helyre lehet felvenni valakit. 
 
Császár László, körjegyz : december 15-t l várható a nyugdíjazás. A köztisztvisel  a 
hölgyek 40 éves jogviszony alapján járó, el rehozott nyugdíjas ellátást venné igénybe, így a 
jogviszonyát vagy közös megegyezéssel, vagy a köztisztvisel  részér l lemondással kell 
megszüntetni. A fenntartókat az idei évben terhel  anyagi hozzájárulás a fenti köztisztvisel  
40 éves jubileumi jutalmával kapcsolatban jelentkezik. Az idei év els  félévére bizonyára 
kikristályosodik, hogy a járási hivatalok mely hatásköröket, feladatokat vesznek át a 
jegyz kt l, illetve, hogy a 2013. januártól várható szervezeti változásoknak lesz-e olyan 
következménye, hogy az itteni körjegyz sége esetleg több település vonatkozásában lássa el 
a közös önkormányzati hivatali feladatokat. Amennyiben ezeket már látják a fenntartók, a 
létszám el irányzatokat ennek megfelel en változtathatják. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Kinek az állományába tartozik az IKSZT munkatárs? 
A létszámot nem változtatja? 
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Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: Az IKSZT munkatárs vonatkozásában a létszám b vült. Itt a 
ködés els  évében 3,3 mFt, majd évente csökken  összeg  támogatás vehet  igénybe. A 

pályázatban két f  foglalkoztatását vállalta az Önkormányzat, az egyik dolgozó az ÁMK 
keretéb l került át az Önkormányzathoz. Egy f t kell még felvenni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Akkor  lenne  kerek  a  történet  az  IKSZT  
munkatárssal kapcsolatban, ha az ÁMK-nál 1 f vel csökkentésre kerülne a létszámkeret.  
Az óvoda küls  felújításánál 681 eFt átcsoportosításra miért van szükség, van ott pénz?  
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: Az óvoda felújításánál azért volt el irányzat, mert 
eredetileg az volt a saját er , mivel a beruházáshoz kellett saját er t hozzárendelni. Hiába 
volt a projekt megvalósításától való visszalépés, bankköltséget, hitel visszafizetést kellett 
tervezni. Megvásárlásra került a tet cserép, melynek sorsáról a mai napig nem döntött a 
Minisztérium. Az el irányzat a vízi beruházás szakfeladatról került átvezetésre az óvodai 
szakfeladatra, hogy a felhalmozási egyensúly biztosítható legyen. Valójában pénz nem volt 
felhasználva az óvoda felújításánál, csak el irányzat van, amelyet most vissza kellene 
vezetni, hogy az egyéb beruházásoknál, az IKSZT-nél fennálljon a felhalmozási egyensúly. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Miért nem került ez korábban átvezetésre? 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: A mai napig nem tudjuk, hogy vissza kell-e fizetni a cserép 
árát. Az el  költségvetési módosítások során még kevesebb információ állt rendelkezésre. 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : A nyugdíjba vonuló dolgozó feladatkörét nem 
lehetne házon belül megoldani? 
 
Császár László, körjegyz : A fenntartók részér l folyamatban lév  ügy az ÁMK gazdasági 
önállóságának megvonása, amely jelent s feladatokat róna a Körjegyz ségen dolgozó 
pénzügyesekre. Jelenleg 2 f  igazgatási ügyintéz  dolgozik, látszani fog a körjegyz ség 

ködésér l szóló beszámolóból is, hogy a lakosságszámhoz viszonyítva magas a szociális 
és egyéb igazgatási feladatok száma, valamint a sárhidai ügyfélszolgálati feladatok ellátása 
kapcsán (amelyre lett els sorban foglalkoztatva a plusz ember) nem lett volna ügyintéz  a 
Körjegyz ség székhelyén. 
 
Molnár Károly, polgármester: Cél, hogy egyben tartsuk a Körjegyz séget, illetve b víteni 
azt. Az ügyfélszolgálati feladatot fel kellett vállalni emiatt. Várható, hogy a szabadság 
kivétele miatt a nyugdíjazandó köztisztvisel  már augusztustól nem fog dolgozni, kellett az 
ember. 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi.: A költségvetést a lehet  legjobb tudása szerint állította 
össze, hogy ÖNHIKI-re is lehessen pályázni. Folyamatosan sakkozni kell a számokkal, 
amelyek akár hétr l-hétre változnak. A mostani rendeletmódosítás 90 %-ának a központi, 
állami támogatások miatt van szükség, amelyekr l január 15. után kapunk csak hivatalos 
értesítést a Kincstártól. Korábban nem lehet beterjeszteni, mert december 31-ig nem lehet 
mindent lekönyvelni, január 5-6. körül jönnek a számlakivonatok, le kell azokat és az adókat 
is és az el irányzatokat is könyvelni, ez mind id . Menet közben meg kell csinálni a 
költségvetési rendelet-tervezetét is, hogy kapjon állami támogatást az önkormányzat. 
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Császár László, körjegyz : Nagyon megn tt a hivatal leterheltsége. Gondoskodni kell a 
nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodási feladatai változásával kapcsolatos 
követelmények teljesítésér l, teljesen új az államháztartási törvény, annak végrehajtási 
rendelete, a múlt heti polgármesteri megbeszélésén elhangzott, hogy a feladatfinanszírozási 
rendszer kiépítéséhez a szükséges információk nem állnak a minisztériumok rendelkezésére, 
folyamatosan, szinte napi szinten kell számukra gazdálkodási információkat nyújtani, ami a 
napi feladatokon kívül jelent s megterhelést jelent. Nincs szakfeladatrend a 2012. évre, 
ennek ellenére február 11-ig tárgyalni kellene a 2012. évi költségvetést. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Abban látja a problémát, hogy senki nem 
költségvetési szakember itt. Ezt nem értik, sok olyan tétel van benne, aminek nem ismerik a 
hátterét. Sem ideje, sem lehet sége nem volt kell en áttekinteni az anyagot. Kéri az 
el terjesztést olyan szinten megfogalmazni, hogy érthet  legyen, mert így a semmir l 
vitáznak, mert még értelmesen kérdezni sem tud. 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: A fentiek alapján csupán bizalmatlanságnak érzi a 
képvisel k hozzáállását. 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : Kákán csomó keresésnek érzi a reakciókat. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Egyre átláthatóbbak, részletesebbek a hivatal által 
benyújtott költségvetések. Véleménye szerint a hivatal nem terjeszt olyan anyagot a 
képvisel k elé, amelyért nem vállalna felel sséget, amit nem lehetne elfogadni. 
 
Molnár Károly, polgármester: A bizalomról: amikor a jegyz  valamely iratot elé tesz 
aláírásra, megkérdezi, hogy aláírhatja-e? Ha van bizalom, a jegyz  válasza alapján nyugodt 
szívvel írja oda a nevét. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester javasolta az el terjesztett rendelet-tervezet elfogadását azzal, hogy 
részletesebb, érthet bb szöveges el terjesztés készüljön. 
 

Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat 
nélkül 2 tartózkodással megalkotta 1/2012. (II. 01.) önkormányzati rendeletét az 
Önkormányzat 2011. évi költségvetésér l szóló 5/2011. (III. 04.) önkormányzati 
rendelet módosításáról, mely jelen jegyz könyv 4. számú mellékletét képezi. 

 
 
5.      Zalaegerszeg és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységér l szóló 

   beszámoló. 

 
Molnár Károly, polgármester jelen jegyz könyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az el terjesztés a tárgyi ügyben. Elmondja, hogy jelent s átalakulás 
várható a kistérség életében is, nem lehet tudni semmit a Társulás jöv jér l. Munkájukat 
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igyekeztek jól végzeni. Elmondja, hogy a Válicka-Társulással együttm ködve folyamatban 
van a kerékpárút beruházás tervezési projekt pályázat benyújtása. A mai nap volt a Prelogi 
horvát partnerrel a megbeszélés, jöv  hónap 15-én írják alá a szándéknyilatkozatot a horvát 
féllel. Véleménye szerint egyre jobban figyelembe veszi a Társulás a települések érdekeit. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem ártana, ha átalakulna ez a mamut-társulás, 
hiszen tapasztalatai szerint az esetek többségében er l lenyomta a 60 ezres város a 65 
települést. Nem érzi, hogy a Társulásból profitálnának a falvak. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

3/2012. képvisel -testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete a Zalaegerszeg és 
Térségi Többcélú Kistérségi Társulás 2011. évi tevékenységér l 
szóló beszámolót elfogadja. 

 
 
6. Beszámoló a Körjegyz ség 2011. évi tevékenységér l 

 El terjeszt : Császár László körjegyz . 

 
Molnár Károly, polgármester jelen jegyz könyv 6. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az el terjesztés a tárgyi ügyben. 
 
Császár László, körjegyz : Elmondja, hogy a körjegyz séget olyan szinten, mint szerette 
volna,  még  nem  volt  lehet sége  az  id  rövidsége  miatt  megismerni.  Az  anyag  célja,  hogy  
rávilágítson, mivel, milyen ügyekkel és azokkal milyen darabszámban foglalkozik a 
Körjegyz ség. Tudni kell a feladatellátás során, hogy attól függetlenül, hogy adott ügytípus 
milyen s séggel jelentkezik a hivatalban, akkor is a megfelel  színvonalon el kell azt 
végezni, hogy egy esetleges fellebbezés során az adott döntés ne kerüljön megsemmisítésre.  
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Köszöni a beszámolót, azt külön, hogy számadatot 
is tartalmaz. Az látják, hogy a speciális ügyekben nincs nagy mozgás. Mindig felmerül a lét-
nemlét kérdése, mennyi településen kell fenntartani hivatalt. Az iktatott ügyiratok számát 
illet en elmondja, hogy az  intézményükben nagyjából 600 a havi iktatott ügyirat, ami 
7000-es számot jelent a hivatal 3729-es számához képest. A pénzügyi területen a 
házipénztár forgalma magasnak t nik, mi az ok? 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: A Körjegyz ség látja el az önkormányzatok, a CKÖ-k, a 
Társulás és a saját készpénz forgalom bonyolítását is. Jelent s a települési rendezvények 
száma, illetve egyre gyakoribb az, hogy a szolgáltatók kisebb összeg  számlát szinte soha 
nem adnak ki átutalásos formában. Vagy kiegyenlítésre kerül készpénzben adott tétel, vagy 
nem ad a szolgáltató árut. Ez a körbetartozások miatt egyre gyakoribb évr l-évre. A 
bevételeknél megjelenik a sírhely megváltások, a bérleti díjak összege is. Várható, hogy a 
készpénzforgalom még nagyobb lesz. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

4/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete Önkormányzati 
Képvisel -testülete elfogadja Bak-Bak községek Körjegyz ségének 
2011. évi munkájáról szóló beszámolót, mely jelen jegyz könyv 6. 
számú mellékletét képezi. 
Határid : haladéktalanul. 
Felel s: Császár László körjegyz  

 

7. Az Önkormányzat 2012. évi ülésterve 

El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 

 
Molnár Károly, polgármester jelen jegyz könyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az el terjesztés a tárgyi ügyben. Gondos, aprólékos munka. El relépésként 
értékeli, hogy a testület az idei évre üléstervvel fog rendelkezni. Bár az ülések id pontjai 
nem mindig felelnek meg a képvisel knek, kéri, hogy a határozatképesség biztosítása 
érdekében az üléseken jelenjenek meg a képvisel k. 
 
Balogh Elemér, települési képvisel : Az üléstervb l hiányolja a közbiztonsági helyzetr l 
szóló beszámolót. Javasolja a rend rséggel való kapcsolatfelvételt, meghívásukat. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Kéri, hogy lehet ség szerint a testületi ülések 1730 
órakor kezd djenek. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  

 
5/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete Önkormányzati 
Képvisel -testülete jelen jegyz könyv 7. számú melléklete szerinti 
tartalommal, a májusi ülésre a közbiztonsági helyzetr l való 
beszámolóról szóló kiegészítéssel elfogadja az Önkormányzat 2012. 
évi ülés- és munkatervét. 
Határid : folyamatos. 
Felel s: Molnár Károly polgármester, 

     Császár László körjegyz  
 
 
 

8.  Együttm ködési megállapodás felülvizsgálata a CKÖ-vel 
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 El terjeszt : Császár László körjegyz . 

 
Császár László, körjegyz : el zetesen úgy terveztük, hogy a napirend tárgyalásra kerül, de 
a jogszabályi el írások, amelyek az új nevükön nemzetiségi önkormányzatokra 
vonatkoznak, olyan sok ponton módosultak, hogy a rendelkezésre álló rövid id  alatt az 
el terjesztés nem készült el. A jogalkotó az idei évben a vonatkozó törvényi rendelkezés 
alól, amely január 31. napjában határozza meg az együttm ködési megállapodás 
felülvizsgálatának határidejét, felmentést adott, kés bbi id pontot t zve ki a feladat 
elvégzésére. Kéri, hogy a napirend tárgyalása kerüljön elnapolásra. 
 

A képvisel -testület határozathozatal nélkül egyetértett a napirendi pont tárgyalásának 
elnapolásával. 

 
 

9. Kistérségi központi ügyelet 2012. évi finanszírozása 

El terjeszt : Molnár Károly polgármester. 

 
Molnár Károly, polgármester jelen jegyz könyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az el terjesztés a tárgyi ügyben. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

6/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete Önkormányzati 
Képvisel -testülete a zalaegerszegi kistérségi központi orvosi 
ügyelet m ködéséhez lakosságszám arányosan hozzájárul 449 
Ft/f /év összeggel. A 2012. évi hozzájárulás összege: 735.911,- Ft. 
A képvisel -testület felkéri a polgármestert, hogy a Társulást a 
döntésr l értesítse. 
Határid : 2012. február 10. 
Felel s: Molnár Károly polgármester. 
 

 

10.     Egyebek. 

 

 10.1. LEADER pályázat sebességmér  berendezés beszerzésére 

Molnár Károly, polgármester: A novemberi ülésen tárgyalta a testület és döntött arról, 
hogy a LEADER keret terhére az Önvédelmi Egyesület nyújtsa be a pályázatot a 
sebességmér  berendezés beszerzésére. Menet közben kapott információ szerint az 
Egyesületek támogatási keretösszege elfogyott, ezért azt a javaslatot kapta, hogy az 
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Önkormányzat nyújtsa be a pályázatot. Így is készült el az anyag. Az a kérdés, hogy kb. 250 
eFt önrész vállalása mellett megvalósuljon-e a beruházás. 
 
Toplak Tiborné, települési képvisel : Szükségünk van erre a berendezésre? 
 
Molnár Károly, polgármester: A 75-ös számú f úton, a településre bevezet  szakaszon, a 
nagy kanyarnál lenne kihelyezve a berendezés, a bejöv  forgalomnak jelezve az aktuális 
sebességet. A közlekedésbiztonságot nagy valószín séggel javíthatná a berendezés. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Volt egy irányelvük, mely szerint csak 90 %-os 
támogatottságú pályázatban vesz részt az Önkormányzat. Információi szerint ez ÁFÁ-s 
támogatás, tehát 27 %-os mérték  önrész kell hozzá. Nem tudja, van-e értelme a berendezés 
beszerzésének. Mivel a projekt utófinanszírozott – ha nem lesz elég pénzügyi fedezet – 
ismét jelentkezik kamatteher is. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 4 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozza:  
 

7/2012. számú határozat: 
Bak község község Önkormányzati Képvisel -testülete pályázatot 
nyújt be az illetékes LEADER HACS pályázati kiírása alapján a 
„Védjük meg értékeinket” célterületre a Bak, 232/1. helyrajzi számú 
területen sebességmér k felszerelése Bak forgalmas útjain 
tárgyában. 
A képvisel -testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határid : folyamatos. 
Felel s: Molnár Károly, polgármester. 
 
 

 10.2. Takarítási feladatok ellátása. 

 
Molnár Károly, polgármester: Ismét tárgyalnunk kell a takarítási feladatok ellátásának 
kérdését a Körjegyz ségnél, orvosi rendel nél és az iskolánál is. A közmunka programot 
vártuk eddig. Azt az állásfoglalást kaptuk, hogy február helyett márciusban indul várhatóan 
a program. Javasolja, hogy ismét, 1 hónap id tartamra kerüljön megbízási szerz dés 
megkötésére sor a fenti intézményeknél. 
 
Tamás Béláné, települési képvisel : Az ÁMK-nál foglalkoztatott dolgozó 4 órában az 
iskolában, 4 órában a faluházban látná el a takarítási feladatokat? 
 
Molnár Károly, polgármester: Igen. A hóeltakarítással kapcsolatban elmondja, jelen 
viszonyok között 4 f t tudna az Önkormányzat igénybe venni. A gépi munkák 
vonatkozásában elmondja, hogy ezen feladatokat eseti megbízással látja el vállalkozó. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

8/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete a Körjegyz ség és a 
Háziorvosi  rendel ,  valamint  a  Göcsej  Kapuja  Bak ÁMK takarítási  
feladatait 2012. február 1. napjától a 2012. évi közfoglalkoztatási 
szabályok tisztázásáig megbízási jogviszonyban kívánja ellátni. A 
Képvisel -testület a megbízási díjat 1-1 f  foglalkoztatására (az 
ÁMK-nál gyermekarányosan) költségvetése terhére biztosítja, 
felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerz dés megkötésére. 
Határid : haladéktalanul. 
Felel s: Molnár Károly polgármester. 

 
 

 10.2. Az Önkormányzat pénzügyi helyzete. 

 
Németh Dezs , települési képvisel : A tavalyi év elején 30 millió forintos hitelállománnyal 
indult az Önkormányzat. A kapott információk szerint ez a hitelösszeg elfogyott. Üdvözli 
ezt a tényt, de nem érti, hogyan történhetett ez meg. 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: A tavalyi év elején az Önkormányzat hitelkerete volt 30 
mFt, amely a testület döntésének megfelel en 22 mFt-ra került az év során lecsökkentésre. 
Ez a hitelkeret nem ténylegesen igénybe vett hitelösszeget, hanem egy lehet séget jelent 
csupán,  mint  az  IMF  hitel  az  országnak.  Abban  az  esetben,  ha  az  önkormányzat  saját  
pénzállománya negatívba fordul, akkor automatikusan megnyílik a keret és annyi kerül 
felhasználásra a keretb l, amennyire ténylegesen szükség van. 
 
Németh Dezs , települési képvisel : Ha 1 év alatt el lehetett tüntetni a hitelt, hogyan 
lehetett felhalmozni 30 mFt összeg  hitelt? 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: Nem lett igénybe véve a 30 mFt összeg  hitel, 2011-re is 12 
mFt volt a tervezett m ködési hiány. December 31. napján nem volt hitel igénybe véve, és 6 
mFt saját pénzeszköze volt az Önkormányzatnak. 
 
Németh Dezs , települési képvisel : Hogyan lehetett elérni, hogy a 12 mFt összeg  hiány 
elt njön és még 6 mFt plusz pénze legyen az Önkormányzatnak? 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: A bevételi többlet okai: 

 Az ipar zési adó jelent s mérték  túlteljesítése, 
 Takarékos m ködés az Önkormányzatnál, 
 Az ipar zési adó magas összegének azonban lesz olyan hátulüt je, hogy az SZJA 

kiegészítés a következ  évre 10 mFt-tal csökkenni fog. 
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Molnár Károly, polgármester: Ezekben a pozitív gazdasági folyamatokban benne van, 
hogy a közvilágításon, általában az önkormányzati m ködésen jelent s megtakarításokat 
értünk el. Az elmúlt években átlagosan évi 8 mFt ÖNHIKI támogatáshoz sikerült hozzájutni, 
a Vízm l évente 3-4 mFt KPA támogatási összeget sikerült átvenni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Január 31-én nincs 2011. évi kifizetetlen számla? 
 
Leitnerné Nagy Judit pü-i üi: Az ÁMK-t nem tudja, az Önkormányzatnak nincs ilyen 
kötelezettsége. 
 
 
 10.3. Hulladékszállítási díj  
 
Császár László, körjegyz : elmondja, hogy a jogalkotó több ponton módosította a 
hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvényt. A jogszabály alapján a 
közszolgáltatási díj legmagasabb mértéke 2012. évben nem haladhatja meg a 2011. évre 
megállapított hulladékkezelési közszolgáltatási díj legmagasabb mértékét. A fentiek miatt 
kéri a tárgyi ügyben december 30. napon hozott döntés hatályon kívül helyezését. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képvisel -testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

9/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete a hulladékszállítási 
közszolgáltatási szerz désre vonatkozó 79/2011. számú határozatát 
2012. január 1. napjával hatályon kívül helyezi. 
 
 

 10.4. Egyéb felvetések 
 
Németh Dezs , települési képvisel : Javasolja, hogy hamarosan kerüljön napirendre a 
díszpolgári cím adományozásáról való döntés. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Javasolja, hogy kerüljön vizsgálatra annak 
lehet sége, lehet-e falu újságot készíteni és a lakosság számára elérhet vé tenni. 
 
Németh Dezs , települési képvisel : Örömmel üdvözli a január 27-i sikeres rendezvényt. 
Bár a résztvev  vállalkozók számát kevesli, alapvet en eredményesnek tekinthet  az újévi 
fogadás. Kérdezi, hogy a vállalkozók a meghívó mellett fel is lettek-e hívva? 
 
Molnár Károly, polgármester: Az idei rendezvény kezdetnek jó volt, látszanak a 
településen belüli viszonyok is a résztvev k alapján. Az els  Vince-napon nyolcan vettek 
részt, most 120-an. Minden folyamatot valahol el kell kezdeni, hogy eredményes lehessen a 
jöv re nézve. 
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Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képvisel -testület nyílt ülését 1845 órakor bezárta, a további ügyek 
megtárgyalására zárt ülést rendel el. 
 
 
 

k.m.f. 

    
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyz  
 
 
A jegyz könyvet hitelesítette: 
 
 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képvisel           települési képvisel  


